

中原大學土木博環工領域
115-1 學期
博士班資格考流程
CYCU BEE
Application Process for Ph.D. Program Qualification Exam
(Fall Semester of 2026)

- 提送博士班資格考試申請：115.09.30(三) 17時前。

Submit the Application form for Ph.D. Program Qualification Exam: Before Sep. 30, 2026 at 5 pm.

- 考試時間及地點：115.11.25(三) 09-12時 及 14-17時／系館 303。

Exam Dates and Locations: 09-12 pm & 14-17 pm, Nov. 25, 2026／Room 303.

- 法源依據：

1. 中原大學博士學位候選人資格考核實施要點。
2. 中原大學土木工程學系博士學位候選人資格考核規定。

- 【申請資格(以下均須符合) Eligibility(All of the following conditions must be met)】

1. 已修讀博士學位至少 1 學期。

Completed at least 1 semester of Ph.D degree.

2. 已修畢並通過學系選修課程至少 9 學分。

Completed and passed at least 9 credits of departmental ELECTIVE courses.

- 【博士學位資格考試申請書「學分成績」欄位填寫說明 Instructions for filling in the fields about **required course, results and credits of courses** of the Application Form for Qualification of Ph.D. Degree】

1. 填入屬於「選修」，且為學系專業課程的課程名稱、學分數、成績。

Fill in the Course Name, the Credit and the Score which course type is “**Elective**” and is the departmental specialized course.

2. 請勿填入必修課、通識課、語言課等其他課程。

Don't fill in compulsory course, general education course, language course etc.

- 【博士學位資格考試申請書「擬考科目」欄位填寫說明 Instructions for filling in the fields about **Subject of examination** of the Application Form for Qualification of Ph.D. Degree】

1. 請勿更動申請表上的擬考科目。

Don't change the information in that field please.

2. 申請表上的擬考科目僅表示您們會考到這兩個領域的題目。每個領域可能指向某 1 門課，而某 1 門課可能出很多道題。

The information in that field means the Examination Fields. Every Field may point to 1 course and there may be many questions in 1 course.

3. 想知道這兩個領域各自指向哪一門課，請逕洽指導教授。

If you want to know which course each of these two examination fields point to, please contact your advisor.

● **【檢附文件 Required Documents】**

1. 「中原大學博士學位資格考試申請書」正本(original copy of Chung Yuan Christian University Application Form for Qualification of Ph.D. Degree)

繳交申請書來的時候，**請不要**把本資格考流程一併印出來。

Don't print this process to me when you submit the application form.

2. 「本校歷年成績單(藍色的)」正本(original copy of Transcripts over the years)

請用螢光筆將您填入資格考試申請書上的課程名稱那**整列**都畫起來。

Please use a **highlighter** to highlight **whole line** of the course you filled in the form of the Application Form for Qualification of Ph.D. Degree.

範例 For example :

科目名稱	Course Description
110學年度第二學期 (111/2-111/7)	Spring 2022
必修	Required Courses
書報討論(二)(英)	Seminar(II)(CE)
選修	Elective Courses
環工物化處理程序(英)	Physicochemical Treatment Processes in Environmental Engineering(CE)
空氣品質管理(服)(英)	Air Quality Management(LS)(CE)
環境科技與永續發展(英)	Environmental Technology & Sustainable Development(CE)
未來環境工程學特論(二)(英)	Environmental Engineering in the future II(CE)
環工田野調查(二)(英)	Environmental field study(II)(CE)
操行	Conduct Grade
實得學分及學業平均成績	Credits, Grade & Earned
學分累計	Total Credits Earned